

Referat af 1. bestyrelsesmøde d. 30. marts 2022

Deltagere: Leif, Andreas, Thomas, Mogens, Jeppe

1: Fastlæggelse af endelig dagsorden.

Dagsorden blev godkendt med 2 senere tilkomne punkter.

2: Konstituering

- kasserer
- næstformand
- sekretær?

Mogens blev genvalgt som kasserer.

Andreas blev valgt som næstformand

'Sekretær' blev omdøbt til 'medlemsansvarlig'. Bestyrelsen var enige om at bede Lars fortsætte i denne funktion i en periode uden at have ansvar for nyhedsbrev m.v. Leif følger op

3: Mødefrekvens og form – kan nogle møder evt. afvikles virtuelt?

Der er enighed om, at der skal afvikles minimum 6 årlige bestyrelsesmøder – 3 om foråret og 3 om efteråret. Disse møder afvikles fysisk, primært i tidsrummet 16.30 til 18. Derudover vil der være et antal ekstra møder, og disse kan om nødvendigt afvikles virtuelt.

Med hensyn til mødested var der generel enighed om, at Centralbiblioteket er et ret charmeforladt sted at holde møder. Det blev besluttet at undersøge muligheden for at blive medlem af Multihuset i Østerlars – prisen pr år anslås til kr. 300 + 10kr/medlem. I Multihuset kan såvel bestyrelsesmøder som medlemsmøder/-arrangementer afholdes. Det betyder dog ikke, at alle møder/arrangementer vil blive afholdt her.

Der bør arrangeres samkørsel fra Rønne ved møder i Østerlars.

Mogens undersøger mulighederne.

4: Indledende diskussion af arbejdsgrupper til politikudvikling

På generalforsamlingen var der drøftelser af at nedsætte nogle arbejdsgrupper til politikudvikling og politiske udmeldinger.

Ideen drøftedes. Der var enighed om følgende:

- der bør nedsættes 3 til 4 arbejdsgrupper
- hver arbejdsgruppe skal have mindst et bestyrelsesmedlem/-suppleant som medlem for at sikre forbindelsen til partiforeningen.
- arbejdsgrupperne er åbne for alle medlemmer
- arbejdsgrupperne er midlertidige og kan nedlægges og oprettes efter behov og interesse
- arbejdsgrupperne nedsættes på et medlemsmøde inden sommerferien således, at de kan være aktive efter sommerferien
- bestyrelsen vil udarbejde nogle forslag, men det er interessen og ønskerne hos medlemmerne, der er afgørende.

5: 1. maj – status

Arrangementet afholdes sammen med S, FH Bornholm, Ø og Blykobbe Efterskole. Der er afmarch fra Store Torv i Rønne til efterskolen, hvor selve arrangementet afholdes.

Taler skal meddeles FH Bornholm d. 1. april. Bestyrelsen var pr mail blevet anmodet om at overveje mulige talere. Leif blev udpeget.

Kontakten er indtil videre varetaget af Lars, og vi vil bede ham om at fortsætte med dette i 2022.

Information om arrangementet udsendes til medlemmerne.

6. intern kommunikation

Af kommunikationsformer råder vi i dag over

- Nyhedsbrev
- Hjemmeside i tilknytning til partiets platform.
- En åben facebook-profil
- En lukket facebook-gruppe.

Der var enighed om, at dette i og for sig er tilstrækkeligt, men der skal arbejdes med det.

Nyhedsbrevet har været den primære kanal til medlemmerne, og det skal det fortsat være. Det skal rumme nyheder, beslutninger, arrangementer, møder, mødeindkaldelser m.v.

Hjemmesiden skal være et ansigt ud ad til, og skal rumme det samme som nyhedsbrevet, kontaktoplysninger, referater, pressemeddelelser m.v.

Den nuværende åbne facebook-profil er tilknyttet Leifs profil. Der bør derfor laves en ny facebook-profil, som er uafhængig af personer og som kan rumme kontakt- og kommentarmuligheder, politiske udmeldinger m.v.

Den lukkede facebook-gruppe bør være forummet for den 'hurtige', interne politiske debat. Den skal promoveres i forhold til medlemmerne, da der er for få medlemmer for øjeblikket til, at den fungerer.

Indtil videre er det meste af arbejdet med styring, redigering m.v. foretaget af Lars og til dels Leif. På generalforsamlingen tilbød Rasmus at være behjælpelig med det tekniske/praktiske element. Leif kontakter Rasmus for at høre om dette stadigvæk er tilfældet.

7: Afdækning af PFs kompetence og interesser.

På generalforsamlingen fremkom en ide om, at vi med fordel kan afdække hvilke kompetencer og interesser, som vores medlemmer har. Dette vil også være en måde at aktivere medlemmerne på.

Bestyrelsen er enig i intentionen i forslaget. Bestyrelsen vil derfor iværksætte en sådan kontakt til medlemmerne ud fra en samtaleskabelon. Kasper, Andreas og Thomas meldte sig til at udføre det, og da det oprindeligt var Kaspers ide, så håber vi, at han også vil deltage. Gruppen udarbejder en skabelon.

8: Proces i.f.m. folketingskandidater

Der skal udskrives Folketingsvalg senest juni 2023; der er en mulighed for, at valget udskrives i efteråret 2022, og vi skal således have kandidater klar i august 2022.

Vi har normalt 2 kandidater til vores 2 opstillingskredse; vi har dog haft situationer med 3 kandidater som en luksus og også med 1 kandidat af nød.

Det besluttedes at indkalde til et storkredsmøde inden sommerferien, hvor kandidater kan præsentere sig, og hvor en eventuel valgprocedure kan fastlægges (normalt foregår en eventuel afstemning skriftligt på mødet, men der er andre muligheder).

9: Udpegning af valgtilfornede til folkeafstemningen d. 1. juni 2022.

Regionskommunen har i mail af 17. marts anmodet partierne om at anmelde navne på valgtilforordnede til folkeafstemningen.

De af partier anmeldte borgere behøver ikke at være medlemmer af partierne. Arbejdet foregår på et valgsted, og varer fra kl. 7.30 til optællingen er afsluttet – typisk omkring kl. 22 – med indlagte pauser. Arbejdet 'afløttes' med diæter samt fri forplejning. Diæten er jf. SFs love partiskattepligtig.

Da anmeldelsen til Regionskommunen bl.a. rummer oplysninger om personnummer, så besluttedes det – for at overholde reglerne om persondatabeskyttelse – at Leif beder Lars udsende en meddelelse til medlemmerne om muligheden med krav om svar inkl. nødvendige oplysninger via direkte mail til Leif.

10: Eventuelt

- *Generalforsamlingen bemyndigede bestyrelse for at spørge Jeppe, Lisbeth og Michael i nævnte rækkefølge om de ønskede at indtræde som bestyrelsessuppleant. Bestyrelsen spurgte Jeppe, som accepterede, og som derfor nu er suppleant til bestyrelsen for det kommende år.*
- *Via mail har bestyrelsen besluttet, at SF ikke vil være medarrangør af et EU-arrangement sammen med S, V, C og Europabevægelsen, fordi såvel konceptet som økonomien var for 'løs', og deltagelsen var for ensidig. Der er enighed om, at vi vil deltage i almindelige, brede arrangementer.*

For referat Leif Olsen 31. marts 2022.